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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 174

Information - Granskning av kommunens 
krisberedskap, KS 2019/250
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om kommunrevisionens granskning av kommunens 
krisberedskap.

7



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 175

Redovisning av uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden att ta fram en handlingsplan för 
att nå ett ekonomiskt överskott 2019. , KS 2019/270
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna att kommunstyrelsens uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden om att ta fram en handlingsplan för att nå 
ekonomiskt överskott 2019 har redovisats.

2. Godkänna ett underskott på 750 tkr för 2019 och uppmana barn- och 
utbildningsnämnden att behålla Komtek och Nattugglans förskola i 
nuvarande form.

3. Ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera Komteks 
verksamhet och se över möjligheten till extern finansiering.

4. Ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att se över möjligheterna att 
anpassa öppettiderna på ordinarie förskolor för att minska behovet på 
nattugglan och se över kostnader för transporter till och från nattugglan.

5. Ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att se över kostnaderna för 
central förvaltning.

6. Den ekonomiska uppföljningen ska redovisas månadsvis till 
kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2019-04-09 att uppdra åt barn- och 
utbildningsnämnden att ta fram en handlingsplan för att nå ekonomiskt 
överskott 2019. Planen ska presenteras vid kommunstyrelsens arbetsutskott 
2019-06-04 och för kommunstyrelsen 2019-06-11. Uppdraget till barn- och 
utbildningsnämnden härrör från ett prognostiserat underskott för helåret 
2019.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen godkänner 
barn- och utbildningsnämndens redovisning av uppdraget genom 
presentationen av en handlingsplan för ekonomi i balans.

Ekonomi
De åtgärder som presenteras i handlingsplanen bedömer barn- och 
utbildningsnämnden kommer att leda till att nämnden får en ekonomi i 
balans.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Kommunstyrelsen 2019-04-09, § 101
Barn- och utbildningsnämnden 2019-05-23, § 66
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-06-05

Yrkande
Rebecka Kristensson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 176

Strukturåtgärder för ekonomi i balans; Här fråga om 
upphävande av kommunfullmäktiges beslut 2017-03-
28, paragraf 46, "Medborgarförslag om att kommunen 
ska ha F-6 och F-9 skolor samt att kommunfullmäktige 
beslutar att Årstadskolan ska bli F-6 i den nya 
organisationen" samt fastställande av ny 
stadieindelning för Årstadskolan, KS 2019/272
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Upphäva samtliga punkter i kommunfullmäktiges beslut 2017-03-28, 
§ 46, som bland annat anger att kommunfullmäktige uppdrar åt barn- 
och utbildningsnämnden att revidera förskole- och grundskoleplan vad 
avser stadieindelning så att samtliga skolor blir antingen F-6 eller F-9.

2. Godkänna Årstadskolans stadieindelning ändras till F-3.

3. Fastställa att barn- och utbildningsnämnden fortsättningsvis beslutar om 
lämplig stadieindelning för Årstadskolan.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har vid sitt sammanträde 2019-04-09 uppdragit åt barn- 
och utbildningsnämnden att presentera en handlingsplan för att uppnå ett 
ekonomiskt överskott för helåret 2019. Barn- och utbildningsnämnden har 
fattat beslut om en sådan framtagen handlingsplan vid sitt sammanträde 
2019-05-23 och översänt densamma till kommunstyrelsen.

I planen presenteras strukturåtgärder som en del i att skapa förbättrade 
ekonomiska förutsättningar, vilket bland annat innebär vissa organisatoriska 
förändringar. Bland annat föreslås att Årstadskolan, som för närvarande är 
en F-6- skola, omorganiseras till en F-3- skola. Årskurserna 4-6 kommer 
istället omlokaliseras till Söderskolan. 

Motivering av beslut
Att genomföra organisatoriska förändringar i form av att Årstadskolan går 
från att vara en F-6- skola till att bli en F-3- skola och omlokalisera 
årskurserna 4-6 till Söderskolan är en del i den handlingsplan som barn- och 
utbildningsnämnden antagit i syfte att få en ekonomi i balans. Förändringar 
beträffande Årstadskolan går emellertid emot kommunfullmäktiges beslut 
2017-03-28 som anger att stadieindelning på samtliga skolor ska antingen 
vara F-6 eller F-9. Kommunfullmäktige föreslås därför nu att upphäva 
samtliga punkter i beslutet 2017-03-28, § 46 angående stadieindelningen, 
samt godkänna att Årstadskolans stadieindelning ändras till F-3. Vidare 
föreslås kommunfullmäktige besluta att barn- och utbildningsnämnden 
fortsättningsvis får lov att beslut om stadieindelning för Årstadskolan.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Ekonomi
Barn- och utbildningsnämnden anger att grundskoleverksamheten kommer 
att få en förbättrad ekonomi om 1 300 tkr med anledning av 
omorganiseringen av Årstadskolan.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Barn- och utbildningsnämnden 2019-05-23, § 67
Kommunstyrelsen 2019-04-09, § 101
Kommunfullmäktige 2017-03-28, § 46
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-06-05

Yrkande
Rebecka Kristensson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Sara-Lena 
Bjälkös (SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för Sara-Lena Bjälkös (SD) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Anneli Andelén (C) X
Rebecka Kristensson (S) X
Ninni Gustavsson (M) X
Yen Gunnarsson (S) X
Lars Fagerström (L) X
Kerstin Angel (C) X
Sara-Lena Bjälkö (SD) X
Jan Dickens (S) X
Göran Janko (M) X
Markus Jöngren (MP) X
Filip Bertilsson (M) X
Marcus Dufwa (S) X
Per Svensson (S) X

Med ett utfall om tolv ja-röster mot en nej-röst beslutar kommunstyrelsen i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 177

Tertialrapport 1 2019 - Kommunstyrelsen, KS 2019/149
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens tertialrapport 1 för januari – april 2019.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
tertialrapport 1 för år 2019. Kommunstyrelsen, exklusive affärsverksamhet, 
redovisar en positiv avvikelse för perioden om 5 533 tkr. Inklusive 
affärsverksamheten uppgår avvikelsen till 6 129 tkr. För helåret 2019 
prognostiserar kommunstyrelsen en sammantagen avvikelse mot budget på 
3 200 tkr exklusive affärsverksamheten och 5 800 tkr inklusive densamma. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås att godkänna rapport tertial 1, 2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Kommunstyrelsens rapport tertial 1, 2019
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 178

Tertialrapport 1 2019 - Kommunen, KS 2019/148
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna tertialrapport 1 för januari – april 2019.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
tertialrapport 1 för januari till och med april 2019.

Efter fyra månader redovisar kommunen ett positivt resultat om 12,0 mnkr, 
vilket är 26 mnkr lägre än föregående års periodresultat då resultatet 
uppgick till 38,0 mnkr. Om föregående års resultat rensas från utdelningen 
från Falkenberg Energi AB är årets periodresultat ungefär 5,0 mnkr högre än 
motsvarande period föregående år.

Prognosen för kommunens resultat 2019 är 38,2 mnkr. Det budgeterade 
resultatet för 2019 är 44,1 mnkr, varvid prognosen innebär en negativ 
avvikelse mot budget med 5,9 mnkr. För skatteintäkter och statsbidrag samt 
finansnetto prognostiseras ett överskott för 2019 medan nämnderna 
prognostiserar ett underskott i jämförelse med budget. Underskottet på 
nämnderna rymmer både över- och underskott. Kommunstyrelsen 
prognostiserar ett överskott för 2019. De största prognostiserade 
underskotten på nämnderna återfinns på barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden, försörjningsstödet.

Motivering av beslut
Enligt fastställda rutiner ska tertialrapport per april upprättas och redovisas.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Tertialrapport 1 januari – april 2019 inklusive bilagor från respektive nämnd
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 179

Ansökan om utökat bidrag, Falkenbergs föreningsråd, 
KS 2019/252
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Bevilja ett engångsbidrag till Falkenbergs föreningsråd om 350 tkr under 
2019.

2. Bidraget finansieras genom att medel tas från kommunstyrelsens 
ofördelade budgetmedel.

3. Hänskjuta eventuell extra tilldelning till budgetberedningen 2020.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs föreningsråd får ett årligt bidrag på 1 mkr. Under 2017 erhölls 
även ett extra bidrag om 350 tkr för att täcka en förlust som uppkom detta 
år. Under 2018 gjordes en förlust på 313 tkr som följd av den torka som var. 
Detta innebar mindre intäkter för grönyteskötsel och minskade bidrag för 
personalen. Föreningen lämnade då året med ett negativt eget kapital om 
134 tkr. Under de två första månaderna 2019 redovisar föreningen redan ett 
negativt resultat på 77 tkr och man befarar att resultatet kommer att hamna i 
paritet med 2018. Föreningen har höjt timpriset och det förväntas påverka 
tiden efter kvartal 1 2019.

Motivering av beslut
Falkenbergs Föreningsråd är en ideell politiskt och religiöst neutral stöd- 
och resursförening för ideella föreningar i Falkenbergs kommun. 
Föreningsrådet fungerar som en paraplyorganisation för ca 300 ideella 
föreningar. Föreningen är en länk mellan kommun, arbetsförmedling och 
andra myndigheter.

I föreningen anställer man personer med nedsatt arbetsförmåga som har 
lönebidrag från arbetsförmedlingen med syftet att ge dessa personer ett 
meningsfullt arbete, samt möjlighet att ingå i en gemensam arbetsgrupp, 
trots att de är utspridda på en mängd olika arbetsplatser. Man säkerställer 
samtidigt att reglerna för arbetsrätt och arbetsmiljö följs, då det kan vara 
svårt för en ideell förening att sätta sig in i alla regler kring att vara 
arbetsgivare. 

De anställda utför tjänster hos medlemsföreningarna som kan vara; 
vaktmästeri, gräsklippning och diverse underhållsarbeten samt lokalvård. 
Föreningen utför även administrativa tjänster såsom kanslitjänster och 
bokföringstjänster.

Ekonomi
Antas förslaget om ett ökat bidrag medför det en kostnadsökning för 
kommunen med 350 tkr under 2019.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Konsekvensbeskrivning Falkenbergs föreningsråd

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Sara-Lena 
Bjälkös (SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för Sara-Lena Bjälkös (SD) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Anneli Andelén (C) X
Rebecka Kristensson (S) X
Ninni Gustavsson (M) X
Yen Gunnarsson (S) X
Lars Fagerström (L) X
Kerstin Angel (C) X
Sara-Lena Bjälkö (SD) X
Jan Dickens (S) X
Göran Janko (M) X
Markus Jöngren (MP) X
Filip Bertilsson (M) X
Marcus Dufwa (S) X
Per Svensson (S) X

Med ett utfall om tolv ja-röster mot en nej-röst beslutar kommunstyrelsen i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 180

Redovisning av uppdrag i budget 2019 - Ökad 
intäktsfinansiering av arbetsmarknadsinsatser, KS 
2019/257
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Med godkännande lägga redovisningen av uppdraget, att kommunens 
arbetsmarknadsinsatser till en större del än idag intäktsfinansieras från 
arbetsförmedlingen och andra aktörer, till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet
I budgeten för 2019 lämnades ett uppdrag till kommunstyrelsen att arbeta 
för att kommunens arbetsmarknadsinsatser till en större del än idag 
intäktsfinansieras från arbetsförmedlingen och andra aktörer. 

- Uppdraget innefattar att arbeta fram nya avtal med arbetsförmedlingen 
där de står för större del av kostnaderna för arbetsmarknadsinsatser.

- I uppdraget ska kommunstyrelsen undersöka hur andra kommuners 
avtal och arbete kring arbetsmarknadsinsatserna ser ut och dra nytta av 
goda exempel.

- I uppdraget ska kommunstyrelsen även undersöka om det finns 
möjligheter att arbeta fram avtal kring arbetsmarknadsinsatserna med 
andra aktörer än arbetsförmedlingen som är ekonomiskt gynnsamma för 
kommunen. 

Motivering av beslut
Prognosen för 2020 är en ökad intäktsfinansiering från arbetsförmedlingen 
med 500 tkr jämfört med 2018. Detta är 2 Mkr lägre intäktsökning än 
uppdraget i budget var. De största anledningar till att målet inte kunnat nås 
är arbetsförmedlingens minskade budget och borttagandet av extratjänster 
vilket leder till färre anvisningar till kommunen. 

Samtliga kommuner i Halland har nu samma avtal och ersättningar från 
arbetsförmedlingen. Tidigare har det delvis varierat mellan lokalkontoren 
men nu har arbetsförmedlingen likriktat alla avtal utifrån sin nya 
budgetsituation och något förhandlingsutrymme för andra avtal finns inte

När det gäller intäkter från övriga är prognosen en minskad intäkt på 2,2 
mkr till största delen p.g.a. av att diverse projekt tar slut, men AMA ansöker 
aktivt om bidrag hela tiden varför denna prognos är mycket osäker och med 
största sannolikhet lyckas arbetsmarknadsavdelningen få nya projektbidrag 
beviljade under 2020. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför 
kommunfullmäktige besluta att redovisningen av uppdraget att kommunens 
arbetsmarknadsinsatser till en större del än idag intäktsfinansieras från 
arbetsförmedlingen och andra aktörer ska läggas till handlingarna.
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Ekonomi
Förslaget innebär att målet med att öka intäktsfinansieringen med 2,5 mkr 
under 2020 inte uppnås då intäktsökningen från arbetsförmedlingen 
beräknas bli endast 500 tkr. Samtidigt minskar intäkterna från övriga med 
2,2 mkr. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-29
Specifikation Uppdrag arbetsmarknadsavdelning ökade intäkter 2019-05-22
Kommunstyrelsen 2019-01-15, § 15
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§ 181

Markförvärv del av Ullared 6:3 - Ängaberg, KS 2019/241
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna föreslagen överenskommelse om fastighetsreglering gällande 
del av Ullared 6:3.

Beskrivning av ärendet
Mark- och exploateringsenheten på samhällsbyggnadsavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen har förhandlat med fastighetsägarna till 
Ullared 6:3. Ärendet har föredragits vid ett par tillfällen både för 
kommunstyrelsens presidium och för kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Genom överenskommelsen förvärvar kommunen cirka 21,5 hektar mark för 
6 500 000 kronor. Hela området ligger inom utpekat vattenskyddsområde 
för Ätran, cirka 9 hektar ligger utpekade i den fördjupade översiktsplanen 
som bostadsbebyggelse.

Förvärvet sker genom fastighetsreglering varpå tillträdesdatumet vid 
avtalstecknandet är ovisst men bör kunna ske kring årsskiftet 2019/2020.

Motivering av beslut
Att kommunen äger marken är klokt både ur perspektivet att säkra utpekat 
vattenskyddsområde men även för att det ger kommunen större möjligheter 
att planera nya bostäder i Ullared.

Ekonomi
Ersättningen är uträknad utifrån det värde som framtagen värdering föreslog 
för markvärde, med ett extra tillägg för de områden som är utpekade för 
bostadsbebyggelse. I ersättningen ingår också 687 000 kronor i uppskattat 
virkesvärde på området.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering, 2019-05-14

Yrkande
Rebecka Kristensson (S), Yen Gunnarsson (S), Ninni Gustavsson (M) och 
Anneli Andelén (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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§ 182

Utökning av investeringsbudget - Vinbergs nya 
förskola, KS 2019/256
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Utöka budgeten för investeringsprojektet Vinbergs nya förskola med 
2 500 000 kronor.

2. Hänskjuta till budgetberedningen att utöka projektbudget för Vinbergs 
nya förskola att inrymma fyra avdelningar.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2018-08-14 om att påbörja en planläggning av 
ny förskola i Vinberg. Den nya förskolan skulle placeras på kommunens 
mark, på en befintlig fotbollsplan. Fördelarna ansågs vara flera vad det 
gällde trafikmatning, trafikmiljö, gemensamt utnyttjande av befintliga 
parkeringar samt möjligheter till god utemiljö. Nackdelen var att den 
befintliga fotbollsplanen behövde ersättas. Som följd av planuppdraget 
krävs för att möjliggöra byggnationen av förskolan att en ny fotbollsplan 
anläggs i anslutning till Vinbergs IF:s övriga fotbollsplaner. Kommunen 
äger en lämplig plats för fotbollsplanen men kostnaden för anläggandet 
ryms inte inom den befintliga ramen för förskolebyggnationen. En ny 
fotbollsplan är kostnadsuppskattad till 2 500 000 miljoner kronor. Ansvarig 
nämnd är kultur-, fritids- och tekniknämnden.

I investeringsbudgeten finns 15 000 000 kronor för en ny förskola med två 
avdelningar och mottagningskök i Vinberg. Barn- och utbildningsnämnden 
har framfört att behovet är en förskola med fyra avdelningar för att möta 
behovet av förskoleplatser. Nuvarande kostnadsläge och erfarenhet från 
genomförda byggnationer på senare tid borde budget för en fyra-
avdelningsförskola med mottagningskök ligga på 30 000 000 kronor.

Motivering av beslut
En förutsättning för planarbetet har varit att fotbollsplanen ska ersättas. Om 
inte kommer det försämra möjligheterna för Vinbergs IF att bedriva sin 
ungdomsverksamhet. Då behov av förskoleplatser är stort är det fördelaktigt 
ur flera perspektiv att öka från två till fyra avdelningar på föreslagen plats.

Ekonomi
Kostnadsuppskattningen är tidigare presenterad för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen i samband med planbeskedet, samt i 
kommunstyrelsens beredning och kommunstyrelsens arbetsutskott som 
information under detaljplanens framtagande.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-22
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§ 183

Överlåtelse av exploateringsavtal nr 224. Ugglarp 3:3, 
KS 2019/255
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna att exploateringsavtal nr 224 överlåts till Södra Kusten 
Fastighet AB.

Beskrivning av ärendet
Etikhus i Varberg har via ett av sina dotterbolag förvärvat fastigheten 
Ugglarp 3:3. Syftet med förvärvet är att genomföra exploatering, försäljning 
och byggnation av området enligt upprättad detaljplan.

Motivering av beslut
Kommunfullmäktige beslutade 2018-06-26 att godkänna exploateringsavtal 
nr 224 avseende exploatering av fastigheten Ugglarp 3:3. 
Exploateringsavtalet reglerar exploatörens åtaganden för genomförandet av 
detaljplan för Ugglarp 3:3 m.fl. Då fastigheten har överlåtits till Södra 
Kusten Fastighet AB ska även exploateringsavtalet överlåtas till bolaget. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att exploateringsavtal nr 224 överlåts 
till Södra Kusten Fastighet AB.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-20
Begäran om övertagande av exploateringsavtal för Ugglarp 3:3, 2019-05-20
Exploateringsavtal nr 224, 2017-12-21
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§ 184

Exploateringsavtal för Spettet 3 m.fl., KS 2019/243
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna framtaget förslag till exploateringsavtal mellan Falkenbergs 
kommun, Falkenbergs Energi AB samt Falkenbergs Bostads AB, 
rörande området inom detaljplanen för Spettet 3 m.fl.

2. Ge kommunstyrelsen i uppdrag att beställa projektering och 
utbyggnation av den allmänna platsmarken inom detaljplanen för Spettet 
3. Beställningen ställs till kultur-, fritids- och tekniknämnden genom 
gata- och trafikenheten.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningens samhällsbyggnadsavdelning har tagit fram 
förslag till detaljplan för Spettet 3 m.fl. Inför antagandet av detaljplanen 
tecknas även ett förslag till exploateringsavtal vilket ska reglera parternas 
ansvar och kostnader i genomförandet av detaljplanen.

Motivering av beslut
Det är viktigt att teckna ett exploateringsavtal innan antagandet av en 
detaljplan eftersom detaljplanen ger möjlighet för fastighetsägare, men 
exploateringsavtalet reglerar också fastighetsägarnas skyldigheter i 
genomförandet av detaljplanen.

Ekonomi
Kostnaden för utbyggnationen av den allmänna platsmarken belastar de tre 
största fastighetsägarna inom området: kommunen, Falkenbergs Energi 
(som nyttjanderättshavare av Spettet 3) samt Falkenbergs Bostad. Merparten 
av kostnaden för genomförande belastar Falkenbergs Energi AB som 
initierat detaljplanen. Kommunen som fastighetsägare till fastigheten Borret 
8 (Byggskolan) delfinansierar utbyggnationen av den gång och cykelväg 
som går i den södra delen av detaljplanen. Uppskattad kostnad för 
kommunen är cirka 350 000 kronor, vilket belastar mark- och exploatering.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Förslag till exploateringsavtal för Spettet 3 m.fl., 2019-05-14
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§ 185

Detaljplan för Spettet 3 m fl - avrapportering av 
granskning 2, förslag till revideringar samt antagande, 
KS 2013/227
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta förslag till detaljplan för Spettet 3 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Falkenberg Energi AB inkom år 2013 med en förfrågan om planändring för 
fjärrvärmeanläggningen på fastigheten Spettet 3. Bolaget önskade bland 
annat förbättra logistiken och trafikförhållandena vid verksamheten i syfte 
att kunna hägna in hela anläggningen. Kommunstyrelsen gav 2013-09-10 
dåvarande stadsbyggnadskontoret, nuvarande 
samhällsbyggnadsavdelningen, i uppdrag att upprätta förslag till detaljplan. 
Samråd av planförslag genomfördes sommaren år 2014, granskning 1 under 
sommaren år 2015 samt granskning 2 under våren år 2019. 

Planområdet är beläget i centrala Falkenberg. Området begränsas i norr av 
Petters väg, i öster av Murarevägen, i söder av befintlig stig och i väster av 
Brattebovägen. Planområdet är cirka 3,6 hektar stort. Huvudsyftet med 
detaljplanen är att möjliggöra en utökning av fjärrvärmeanläggningens 
fastighet i syfte att säkerställa logistiken inom egen fastighet. Omfördelning 
av gatumark och kvartersmark föreslås. Markanvändningen föreslås vara 
teknisk anläggning (fjärrvärmeverket), kontor, skola och verksamheter. 
Vidare är ett syfte med planförslaget att säkerställa en allmän gång- och 
cykelpassage.

Efter avrapporteringen av granskning 1 i kommunstyrelsens arbetsutskott i 
mars 2016 framkom att ytterligare utredningar avseende markföroreningar 
på fastigheten Borret 8 (Falkenbergs gymnasieskola) krävdes. Förändringar 
av planförslaget som gjordes efter granskning 1 medförde att planförslaget 
behövde ställas ut på nytt, det vill säga granskning 2 krävdes. Granskning 2 
pågick under mars månad år 2019 och elva yttranden kom in. Inkomna 
synpunkter berör främst nivåerna för trafikbuller intill fastigheter som 
planläggs för skola, möjligheten för stora fordon att vända på den vändplan 
som föreslås på Falkenerarevägen samt breddning av gatumarken längs 
Murarevägen.

Motivering av beslut
Inkomna synpunkter samt föreslagna revideringar av planförslaget redovisas 
i utlåtande 2. Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår att planhandlingarna 
efter gjorda revideringar antas. 

Ekonomi
Planarbetet finansieras till 95 % av sökanden. Kommunen står för 5 % av 
planarbetet.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Samrådsredogörelse, 2015-06-23
Utlåtande 1, 2016-03-14
Utlåtande 2, 2019-05-13
Planbeskrivning, antagandehandling- koncept, 2019-02-11
Plankarta, antagandehandling- koncept, 2019-02-11
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§ 186

Fråga angående Hallandstrafikens option angående 
elbussar, KS 2019/242
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Meddela Hallandstrafiken AB att Falkenbergs kommun accepterar 
kostnaden för framdragning av elförsörjning till elfordon om 
Hallandstrafiken AB nyttjar optionen för eldrift i Falkenberg.

Beskrivning av ärendet
Hallandstrafiken AB har genomfört en upphandling av busstrafiken i 
Halland för perioden juni 2020 – juni 2030. Stads- och regionbusstrafik i 
Falkenbergs kommun har tilldelats Nobina Sverige AB och skolbusstrafik 
har tilldelats Flexbuss Sverige AB samt SamBus AB. Upphandlingen har 
genomförts med krav på 100 % fossilfria drivmedel och krav på Euro V-
klassning från 2020 och Euro VI-klassning från 2026.

I upphandlingen ingår en option om att köpa till att 25 % av stadstrafiken i 
Falkenberg, Varberg och Halmstad ska bedrivas med helelektriska bussar. 
För Falkenbergs del innebär det två fordon. Merkostnaden för detta är 
300 tkr om året vilket Hallandstrafiken AB står för. Utöver detta ska 
kommunen ansvara för framdragning av strömförsörjning med tillräcklig 
kapacitet för laddning av fordon till avtalad anslutningspunkt vid 
trafikföretagets bussdepå. 

Motivering av beslut
Att driva delar av stadsbusstrafiken med elbussar är bra för miljön. Även om 
Hallandstrafikens upphandling av bussar innebär ett 100 % fossilfritt 
drivmedel till bussarna, höga krav på miljöklassning och krav på låga 
utsläpp samt bulleremissioner är elbussar ett bättre alternativ för miljön. 
Detta gäller framför allt för den lokala miljön. Elfordonen innebär i princip 
nollutsläpp och mycket låga bulleremissioner. I kommunens ambition om en 
hållbar samhällsutveckling är detta positivt.

Att jämföra biobaserat drivmedel med el ur ett livscykelanalysperspektiv är 
inte någon enkel uppgift. Produktionsmetoden respektive råvaran för 
biodrivmedlet är avgörande för den totala mängden koldioxidutsläpp. 
Detsamma gäller koldioxidutsläppen för elproduktionen. Det går att utgå 
från miljömärkt el av olika slag, genomsnittsutsläppen för el som säljs på 
den nordiska elmarknaden eller att all tillkommande el tillverkas på 
marginalen av kolkraftverk på kontinenten. Den utbredda uppfattningen är 
att eldrift är en klimatsmart lösning. Eldrivna bussar ligger i linje med 
kommunens vision och målet att vara ett föredöme inom hållbarhet.

Ekonomi
Kostnaden, som är uppskattad tillsammans med Falkenberg Energi AB 
(FEAB), innebär en engångskostnad som uppskattats till 150 tkr – 200 tkr. 
Kostnaderna finns inte i budget.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Brev från Hallandstrafiken AB 2019-05-28
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§ 187

Remiss - Granskning förslag till Havsplaner för 
Sverige, KS 2018/156
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på Havs- 
och vattenmyndighetens remiss.

Beskrivning av ärendet
Havs- och vattenmyndigheten har översänt förslag till havsplaner för 
Sverige på remiss. Ärendet har tidigare varit ute på samråd och är nu ute på 
granskning. Havs- och vattenmyndighetens förslag i samrådsskedet var 
omfattande och för Falkenbergs del innebar det bland annat att lägga ut ett 
område för vindbruk längsmed Falkenbergs kust. Falkenbergs kommun 
svarade då bland annat att om och vid en eventuell vidareutveckling av den 
tillståndsgivna vindkraftsparken (Kattegatt Offshore) utanför Falkenbergs 
kust, är den troligaste utvecklingen västerut. Detta på grund av att det 
innebär minst visuell påverkan med placering av verken västerut i stället för 
söderut. Förlängs parken söderut skulle den täcka större del av horisonten 
från land. I mesta fall skulle en sådan vindkraftpark täcka halva kommunens 
kuststräcka. Havs- och vattenmyndigheten har inte tillgodosett dessa 
synpunkter utan har istället stärkt skyddet för området väster om den 
tillståndsgivna parken genom att gå från mest lämplig användning Generell 
användning med hänsyn till natur till mest lämplig användning Natur. 
Dessutom har man slagit samman området för den tillståndsgivna parken 
med området för energiutvinning som sträcker sig söderut längsmed 
Falkenbergs kust. Det innebär att vid en eventuell utvidgning av den 
tillståndsgivna parken kommer detta att ske söderut längs med kusten. 

Motivering av beslut
Generellt kan man konstatera att användningen Natur framträder än 
tydligare i granskningshandlingen än i samrådsförslaget för Västerhavet. 
Det gäller både som Mest lämplig användning eller Särskild hänsyn. 
Försvarsområden ligger kvar som tidigare. Det innebär att de områden för 
energiutvinning som finns i plankartan för havsplaneområdet för 
Västerhavet ligger i Falkenbergs kommun eller på gränsen mot Halmstad 
kommun, Stora Middelgrund. 

Falkenbergs kommun vill understryka vikten av att i det fortsatta arbetet på 
centralt håll utreda hur energietablering i havet ska kunna ske med 
bibehållna förutsättningar för försvaret och säkerhet. Det gäller att hitta en 
lösning för att stärka möjligheterna för Sverige att nå regeringens uppsatta 
mål om 100 procent förnybart elsystem vid år 2040. Det är inte ansvarsfullt 
att inte ta ett kollektivt ansvar för elproduktion i form av vindkraft till havs 
inom elområde 3 och 4, och det gäller även västkusten och inte bara 
östkusten. Detta borde vara en självklarhet i en framtagen havsplan för 
Sverige.
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Vad det gäller ett förnybart elsystem har kommunen tagit sin del av det 
kollektiva ansvaret och är idag i princip självförsörjande på förnybar el. 
Skulle den tillståndsgivna havsbaserade vindkraftsparken inom kommunen 
också genomföras, så producerar kommunen mer förnyelsebar el än vad den 
konsumerar. 

Falkenbergs kommun står fast vid sina tidigare synpunkter att för 
kommunens del är det endast aktuellt med att utvidga område V305 i väst – 
sydvästlig riktning enligt tidigare redovisade bilder. Område V 306 (Natur) 
kan då i stället utvidgas söderut att även täcka de delar av V305 som inte 
kommer att omfattas av energiutvinning. På detta sätt skyddar man ett större 
sammanhängande område, för till exempel torsklek, än vad som idag är 
föreslaget. 

Ekonomi
Den statliga havsplanen torde inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-27
Havsplaner för Sverige – granskningshandling 2019-03-14
Miljökonsekvensbeskrivning havsplaner granskning 2019-03-14
Samrådsredogörelse havsplaner 2019-03-14
Hållbarhetsbeskrivning havplaner 2019-05-07
PM Natur havsplanering 2019-04-30
Tjänsteskrivelse samråd Havsplan Västerhavet 2018-06-06
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§ 188

Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 2021-
2022, KS 2019/188
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända remissvar, benämnt Remissvar från kommunstyrelsen i 
Falkenberg på kollektivtrafikplan 2019-2022, till Hallandstrafiken som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av Hallandstrafikens remiss 
Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 2021-2022, varvid 
samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen beretts 
tillfälle att lämna ett yttrande. Kollektivtrafikplan 2020 har tagits fram av 
Hallandstrafiken på uppdrag av den Regionala Kollektivtrafikmyndigheten i 
Halland. Planen beskriver förslag på trafikförändringar för det kommande 
året, d.v.s. 2020 med utblick mot 2021-2023. 

Hallandstrafiken utvecklar trafiken efter fastslagna principer i det Regionala 
Trafikförsörjningsprogrammet. Den övergripande strategin är att 
koncentrera kollektivtrafikutbudet till utpekade kollektivtrafikstråk där 
förutsättningarna för ökat resande är goda. Målet för Hallandstrafikens 
verksamhet är att ”Resandet med kollektivtrafik ska öka och vara attraktivt”. 
Samtliga trafikförändringar som Hallandstrafiken genomför grundar sig i de 
principer som finns fastslagna i Regionalt Trafikförsörjningsprogram. 

Hallandstrafiken redovisar en positiv trend för resandet med 
kollektivtrafiken under 2018. Vid jämförelse 2018 med 2017 har resandet 
ökat med 5,1 procent. Därmed fortsätter den positiva trenden med en 
resandeökning på över 5 procent för tredje året i rad. I Falkenberg har 
resandeökningen med stadsbusstrafik avstannat och ligger i princip 
oförändrat från 2016. Resandet med Öresundståget från Falkenbergs 
kommun fortsätter dock att öka stabilt. Vad gäller förhållandet mellan 
andelen påstigande vid Falkenbergs station i nord/sydlig riktning, ligger 
tyngdpunkten fortsatt i riktningen norrut. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun ser positivt på Hallandstrafikens systematiska 
målarbete för att uppnå verksamhetens delmål och ser fram emot att, i nära 
samverkan, med Hallandstrafiken skapa goda förutsättningar för att stärka 
kollektivtrafiken utifrån ett ”hela-resan” perspektiv.  Falkenbergs kommun 
ser med förhoppning på arbetet med att skapa ett nytt betalsystem som 
gynnar och underlättar länsöverskridande resor.   

Linje 10 Falkenberg
Hallandstrafiken föreslår att sätta in en extra buss för att stärka busslinje 10. 
Syftet med insatsen är att säkerställa passningen till Öresundstågen. 
Falkenbergs kommun ser mycket positivt på Hallandstrafikens satsning på 
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busslinje 10. Busslinje 10 är ett av Falkenbergs kommuns högst prioriterade 
stråk och har idag en viktig funktion i att binda samman Falkenbergs 
centrum med Västkustbanan. Området kring järnvägsstationen växer och 
kommunen arbetar målmedvetet för att skapa förutsättningar för att flera ska 
kunna bo och arbeta i nära anslutning till järnvägsstationen. Falkenbergs 
kommun ser att betydelsen av busslinje 10 kommer att öka i samband med 
att Falkenbergs stad växer. 

Linje 555 Falkenberg-Ullared-Älvsered
Hallandstrafiken föreslår att bryta linje 555 så att samtliga turer helt övergår 
till att endast trafikera sträckan Falkenberg - Ullared utan att fortsätta till 
Älvsered. Hallandstrafiken säkerställer dagens resmöjlighet med buss på 
sträckan Ullared - Älvsered genom att införa en ny busslinje 560. Syftet 
med förslaget är att förbättra tidhållningen mellan Falkenberg och Ullared 
samt att det genom att förkorta resträckan bättre kunna passa tidtabellen till 
start- och sluttider på varuhuset Gekås. Falkenbergs kommun ser stråket 
Ullared – Falkenberg som ett mycket betydande pendlingsstråk. Bland annat 
så är kopplingen Falkenberg – Ullared utpekat av kommunen som ett 
prioriterat stråk i översiktsplanen ÖP 2.0. Vi delar därmed Hallandstrafikens 
syn på vikten av att säkerställa tidhållningen för busslinje 555 och att 
kollektivtrafiken mellan kommunens centralorter är av god kvalitet. 
Falkenbergs kommun vill dock trycka på att trafikförslaget inte får medföra 
en försämrad tillgänglighet till kollektivtrafik på sträckan Ullared – 
Älvsered. Kommunen förutsätter att föreslagen förändring utvärderas inför 
nästkommande planeringsperiod.

Förlängda öppettider Gekås, Ullared
Hallandstrafiken föreslår att anpassa turutbudet för att möta upp Gekås 
öppettider. Totalt kommer Hallandstrafiken att utöka turutbudet i stråken 
Varberg-Ullared samt Falkenberg-Ullared med tre nya turer. Falkenbergs 
kommun ställer sig positivt till Hallandstrafikens satsning för att anpassa 
turutbudet till Gekås öppettider. 

Ekonomi
Enligt Hallandstrafikens remissversion av Kollektivtrafikplan för 2020 med 
utblick 2021-2022 föreslås satsningar på 3,5 miljoner kronor netto (total 
kostnad inklusive biljettintäkter). Inom utblicksperioden 2021-2022 föreslås 
trafiksatsningar på omkring 20 miljoner kronor netto jämt fördelat under 
tidsperioden. Hallandstrafiken hänvisar till indexuppräkning samt pågående 
upphandling av busstrafik och Öresundstrafik i Halland som en starkt 
bidragande faktor för kollektivtrafikens kostnadsutveckling.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-18
Remissversion Kollektivtrafikplan 2020 med utblick 2021-2022, 2019-03-
29
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att eget förslag, benämnt Remissvar från 
kommunstyrelsen i Falkenberg på kollektivtrafikplan 2019-2022 översänds 
till Hallandstrafiken som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

                             Bilaga § 188

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) 
yrkande.
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§ 189

Remiss - Kollektivtrafikplan 2020 samt zonindelning, 
KS 2019/204
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända beslutet som svar på Hallandstrafikens remiss.

2. Uppmana Hallandstrafiken att se över prisökningen mellan Falkenberg 
och Varberg som blir oproportionellt hög i förhållande till övriga 
prisjusteringar. Detta samtidigt som sträckan är det största pendlarstråket 
mellan Falkenberg och övriga kommuner i länet.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
samhällsbyggnadsavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande. 

Förslag till ny zonstruktur har tagits fram av Hallandstrafiken. Syftet med 
förslaget är att förenkla för resenären genom att tydligare koppla 
zonstrukturen till dagens resandemönster. Därmed öka förståelsen för 
kollektivtrafikbiljettens geografiska giltighet.

Dagens zonstruktur består av 27 zoner där 24 ingår i Hallandstrafikens 
trafikeringsområde (Kungsbacka kommun trafikeras av Västtrafik). 
Hallandstrafikens förslag till ny zonstruktur innebär att antalet zoner 
minskar från 27 till 8 zoner. Remissförslaget föreslår tillämpas för den 
linjelagda kollektivtrafiken såväl som för den särskilda kollektivtrafiken. 

Enligt remissförslaget kommer Falkenbergs kommun indelas i 2 zoner, en 
för centralorten Falkenberg samt en för övriga kommunen. Dagens 
tätortszon Falkenberg (zon 850) utökas med orterna Glommen, Heberg, 
Långås samt Grimsholmen. 

Inom Hallandstrafikens trafikeringsområde tillämpas likvärdig prissättning, 
det vill säga att zonkostnaden är densamma oavsett vart resan sker inom 
Hallandstrafiken trafikeringsområde. Vid prissättning av giltig resehandling 
använder Hallandstrafiken sig av principen att resenären betalar ett högre 
pris för första zonen i förhållande till tillkommande zoner.

Hallandstrafiken redovisar i sitt remissförslag exempel på de ekonomiska 
konsekvenserna av införandet av en ny zonindelning. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun ställer sig positiv till Hallandstrafikens 
utvecklingsarbete för att förenkla och anpassa kollektivtrafikens zonstruktur 
till dagens resandemönster. Arbetet utgör en viktig pusselbit för att förbättra 
förutsättningarna för en attraktiv kollektivtrafik. Falkenbergs kommun vill 
dock framhålla behovet av att Hallandstrafiken i sitt fortsatta arbete driver 
frågan om översyn av zonstruktur utmed hela Västkuststråket. Möjligheten 
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att resa enkelt från Falkenberg utmed Västkuststråket är en betydande 
grundförutsättning för kommunens hållbarhetsarbete. 

Ekonomi
Hallandstrafiken påpekar i sitt remissförslag att det utöver zonstruktur finns 
flera faktorer som påverkar biljettpriset, varav en betydande faktor är 
Hallandstrafikens nya biljett- och betalsystem. De omfattande 
förändringarna som planeras ske inom kollektivtrafiken innebär därmed att 
det är svårt att urskilja hur remissförslaget ensamt kommer att påverka 
enskilda biljettpriser.

Enligt Hallandstrafiken är en övergripande ekonomisk konsekvens av 
remissförslaget att priset per zon ökar. Prisökningen kompenseras dock av 
att zonernas yta blir större. Konsekvenserna för den enskilda resenären 
kommer därmed att variera beroende på resträcka och hur många zoner 
resen omfattar enligt dagens zonstruktur. Störst spridning i prisbilden 
bedöms uppstå för de resor som omfattar 2 eller 5 zoner enligt dagens 
zonsystem. Enligt remissförslaget utgör denna resandekategori en 
förhållandevis liten andel av det totala resandet. 

Remissförslaget har minst prispåverkan på periodkort.

För resor inom Falkenbergs kommun innebär remissförslaget i huvudsak en 
oförändrad eller sänkt biljettkostnad. För resor inom Falkenberg (enligt 
dagens zonstruktur, zon 850) bedöms biljettpriset påverkas marginellt, där 
kostnaden för en enkelbiljett förväntas öka med 4% medan priset för 
periodbiljett bedöms minska med 3%. Enligt Hallandstrafiken uppstår 
största förändringen av biljettpriser på de resor till/från de orter kring 
Falkenberg som föreslås ingå i den nya stadszonen, Glommen, Heberg, 
Långås samt Grimsholmen. 

Enligt Hallandstrafiken bedöms remissförslaget att kostnaden för 
Falkenbergs kommuns tillköp av kommunkort påverkas marginellt då den 
ökade kostnaden per zon kompenseras av att fler resor omfattas av 
enzonspriset. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-24
Förslag till ny zonstruktur, 2019-04-02
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§ 190

Information - Delrapportering om hur arbetet med 
parkeringsöversyn fortskrider, KS 2019/142
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
I tidigare beslut av kommunfullmäktige har kultur-, fritids- och 
tekniknämnden uppdragits att för kommunstyrelsen delrapportera om hur 
arbetet med parkeringsöversyn fortskrider. Sådan information föreligger.

33



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 191

Införa P-skiva i P-hus Centrum, KS 2019/244
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Ta bort parkeringsavgiften i parkeringshuset Centrum till förmån för p-
skiva, två timmar, under perioden 2019-07-01 till och med 2019-09-30, 
samt godkänna intäktsbortfall och kostnadsökning som uppstår till följd 
av beslutet.

2. Beakta beslutet i samband med över- och underskott mellan 2019 och 
2020.

Beskrivning av ärendet
Kultur-, fritids- och tekniknämnden har i budget 2019 fått i uppdrag att ta 
fram kostnad och tidplan för införande av P-skiva. Uppdraget ska även 
inkludera förslag på finansiering av intäktsbortfallet. Arbetet ska kunna tas 
med i budget för 2020. Vid sidan av uppdraget vill kultur-, fritids- och 
tekniknämnden att P-skiva införs på prov i parkeringshuset Centrum redan 
under sommaren 2019. Parkeringshuset är öppet mellan kl. 07-19, alla dagar 
i veckan. Det är avgiftsbelagt vardagar mellan 9-18. Betalning sker via 
app/sms. 

Förslaget är att införa p-skiva två timmar under perioden 2019-07-01 – 
2019-09-30. Detta kommer gälla under parkeringshusets öppettider. Vid 
parkering längre tid än två timmar riskerar fordonsägaren en kontrollavgift 
om 400 kr. 

I förlängningen är ambitionen att parkeringshuset är öppet dygnet runt. För 
att säkerställa trygghet och minska risk för förstörelse kommer nämnden att 
äska medel för att införa ett bomsystem inklusive kameraövervakning. Detta 
kommer bland annat att möjliggöra ovanstående öppettider, digital skyltning 
med antalet lediga platser samt minska behovet av övervakning.

Motivering av beslut
Genom att införa P-skiva i parkeringshuset kan fler besökare lockas till att 
parkera i parkeringshuset, vilket innebär att parkeringsplatser frigörs från 
gatorna men även att fler personer använder parkeringshuset.

Ekonomi
Beslutet innebär ett intäktsbortfall på grund av uteblivna parkeringsavgifter 
samt ökade kostnader för omskyltning, informationsinsatser, inköp av p-
skivor samt eventuell utökad övervakning. Nämnden kommer först till 
kommunstyrelsens sammanträde att kunna lämna en sammanställning av de 
ekonomiska konsekvenserna.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-05-16, § 95

Yrkande
Lars Fagerström (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Anneli Andelén (C) yrkar, med instämmande av Filip Bertilsson (M) och
Sara-Lena Bjälkö (SD), avslag på arbetsutskottets förslag.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Anneli 
Andelén (C) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Anneli Andelén (C), Kerstin Angel (C), Ninni Gustavsson (M), 
Göran Janko (M), Filip Bertilsson (M) och Sara-Lena Bjälkö (SD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Anneli Andelén (C) med fleras 
yrkande.
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§ 192

Redovisning av uppdrag i budget 2018 - Utredning av 
hur skötsel av allmänna områden kan ske till lägre 
kostnad och mer kostnadseffektivt, KS 2018/49
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att uppdraget om utredning av hur skötsel av 
allmänna områden kan ske till lägre kostnad och mer kostnadseffektivt 
har redovisats. 

Beskrivning av ärendet
I samband med budget 2018 lämnades ett uppdrag till tekniska nämnden att 
tillsammans med kultur- och fritidsnämnden utreda hur skötsel av allmänna 
områden kan ske till lägre kostnad och mer kostnadseffektivt. Uppdraget 
skulle ursprungligen ha redovisats för kommunfullmäktige senast i oktober 
2018. Tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden svarade 
kommunfullmäktige under hösten 2018 att uppdraget bör avslutas eftersom 
den nya nämnden för kultur, fritid och teknik, där ansvar för offentliga ytor 
och anläggningar förs samman från de båda nämnderna, var ett sätt att lösa 
uppdraget. Kommunfullmäktige överlämnade dock uppdraget åter till 
kultur-, fritids- och tekniknämnden för återrapportering till budgetarbetet 
2019. 

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har återrapporterat uppdraget och 
uppger att uppdraget bör tas in som en del i förvaltningschefens arbete med 
att genomlysa verksamheterna, ta fram en handlingsplan med uppskattning 
av effekter för att därefter fastställa en ny förvaltningsorganisation till 
årsskiftet 2019/2020. En färdig effektanalys kan redovisas i samband med 
det ordinarie budgetarbetet inför 2021. 

Motivering av beslut
Sammanslagningen av nämnderna har skapat ett sammanhållet 
ansvarsområde för offentliga ytor och anläggningar. Kultur-, fritids- och 
teknikförvaltningen kommer under året att analysera och utvärdera de 
tidigare olika arbetssätten inom fritid och gata/trafik samt ge förslag till 
framtida hantering. Effektanalyser kommer att genomföras som en del i 
arbetet med den nya styrmodellen. En genomlysning kommer att 
genomföras under hösten 2019 och ska leda till en önskvärd organisation 
inom kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, vilken ska gälla från årsskiftet 
2019/2020. Genom den nya nämnden med förvaltning och en tydlig plan för 
utveckling kan uppdraget anses redovisat. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-22
Kultur- fritids- och tekniknämnden 2019-04-18 § 70 
Kommunfullmäktige 2019-02-26 § 41 
Tekniska nämnden 2018-10-24 § 109 
Kultur- och fritidsnämnden 2018-09-18 § 77 
Kommunstyrelsen 2018-01-16 § 20 2018 
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§ 193

Uppdrag i budget 2019 - Utveckling av 
folkhälsoarbetet, KS 2019/259
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Återremittera uppdraget till kommunstyrelsen i syfte att komplettera 
kartläggningen med förslag på åtgärder för att förbättra folkhälsan i 
Falkenberg med redovisning senast i december 2019.

Beskrivning av ärendet
I början av 2019 tilldelades uppdraget till kommunstyrelsen att ta fram 
förslag på hur folkhälsoarbetet i kommunkoncernen kan förbättras för att 
minska de negativa effekterna av en förändrad demografi och ojämlik hälsa. 
Uppdraget skulle också genomföras i samråd med övriga nämnder. För att 
följa upp tidigare gjorda lokala kartläggningar bedömdes att en ny 
nulägesanalys, utifrån den tillgänglig statistik och data som finns, behövs 
för att se vilka nuvarande utmaningar som finns samt vilka åtgärder som 
behöver göras för att förbättra folkhälsan i kommunen. Detta uppdrag 
tilldelades Räddningstjänst Väst att genomföra.

Motivering av beslut
Det finns utmaningar lokalt som gäller befolkningens hälsa men som även 
syns i såväl regional statistik som nationell. Nulägesanalysen pekar på 
framförallt fyra utmaningar. Dessa är följande:
Psykisk ohälsa, den ojämlika hälsan, ohälsosamma levnadsvanor, brist på 
tillit och upplevd otrygghet. Den framförallt mest alarmerande utmaningen 
är den tillitsbrist som framförallt råder bland unga vuxna.
Den psykiska ohälsan är något som ökar och har gjort under en lång tid och 
den är framförallt utbredd bland unga kvinnor. Kvinnor upplever psykisk 
ohälsa i högre grad än män, samt att unga kvinnor upplever otrygghet i 
större utsträckning än män. Det konstateras också i underlaget att ju lägre 
socioekonomisk status desto sämre levnadsvanor har invånarna. 
Kartläggningen visar att övervikt och fetma ökar något medan rökningen 
faktiskt minskar.

Kartläggningen konstaterar ett antal utmaningar som kommun såväl som 
andra aktörer behöver belysa ytterligare och hitta lösningar på. T ex belyser 
man att föräldrastöd är särskilt viktigt att satsa på som kan ge positiva 
följdeffekter på skolstress, psykisk ohälsa och ohälsosamma levnadsvanor. 
Mer djupgående undersökningar kring ungas tillitsbrist behöver göras. För 
att kunna hantera utmaningarna behöver förslag på åtgärder presenteras 
tydligare. 

38



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Därmed föreslår hållbarhetsutskottet att återremittera kartläggningen till 
Räddningstjänst Väst för att senast i december 2019 få den kompletterad 
med förslag på åtgärder för att förbättra folkhälsan i Falkenberg samt att det 
ska samrådas med övriga nämnder och bolag.

Ekonomi
Utredningen över vilka åtgärder som behöver göras bekostas av befintlig 
tjänst på Räddningstjänsten. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-22
Räddningstjänsten Väst, tjänsteskrivelse, 2019-05-29

Yrkande
Rebecka Kristensson (S) yrkar att uppdraget ska återremitteras till 
kommunstyrelsen, istället för till Räddningstjänsten Väst.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på hållbarhetsutskottets förslag mot 
Rebecka Kristenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Rebecka Kristenssons (S) yrkande.
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§ 194

Revidering av lokala ordningsföreskrifter; nu fråga om 
förtydligande angående förbudet om biltrafik på 
badstränder m.m., KS 2019/220
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Revidera lokala ordningsföreskrifter beträffande § 23 
Motorfordonstrafik på badstränder i form av förtydligande i enlighet 
med följande text:

Om inget annat anges är det förbjudet att framföra motorfordon 
inklusive körning med moped på badstränder i Falkenbergs kommun. 
Undantaget är stranden vid Ringsegård, stranden vid Långasand, 
Ugglarps havsbad mellan Trossnäs och Sallebjäret och från Sallebjäret 
och ca 300 meter söderut, där det är tillåtet att framföra motorfordon, 
inklusive körning med moped, året runt. Dock endast tillåtet inom ett 
avgränsat område under perioden 15 maj – 15 september, som angivits i 
bilaga 5:3 och 5:4.

Beskrivning av ärendet
Förslag på revidering i de av kommunfullmäktige antagna lokala 
ordningsföreskrifterna föreligger. Revideringen avser § 23 
Motorfordonstrafik på badstränder, och innebär ett redaktionellt 
förtydligande av inledningen av texten i syfte att göra bestämmelserna mer 
begripliga. Ny föreslagen ordalydelse följer enligt nedan kursiv text:

Om inget annat anges är det förbjudet att framföra motorfordon inklusive 
körning med moped på badstränder i Falkenbergs kommun.

Undantaget är stranden vid Ringsegård, stranden vid Långasand, Ugglarps 
havsbad mellan Trossnäs och Sallebjäret och från Sallebjäret och ca 300 
meter söderut, där det är tillåtet att framföra motorfordon, inklusive 
körning med moped, året runt. Dock endast tillåtet inom ett avgränsat 
område under perioden 15 maj – 15 september, som angivits i bilaga 5:3 
och 5:4.

De kartbilagor som tillhör § 23 kommer att tydliggöras så att de stämmer 
överens med den nya texten om vart det är tillåtet respektive otillåtet att 
framföra motorfordon.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige reviderar de 
lokala ordningsföreskrifterna § 23 Motorfordonstrafik på badstränder, i 
enlighet med föreslagen text.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

40



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2019-06-11

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-24
Kommunstyrelsen arbetsutskott 2019-05-21, § 148
Reviderad text Lokala ordningsföreskrifter § 23
Kartbilagor
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-04-18, § 72
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§ 195

Ändring i lokala ordningsföreskrifter angående 
medtagande av hund på begravningsplatser., KS 
2015/191
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Ta bort § 18 b) i de lokala ordningsföreskrifterna. 

2. Tillägga följande text i § 18 2): ”på begravningsplatser och…” i de 
lokala ordningsföreskrifterna.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har den 2019-05-23 fått in ett beslutsutdrag från 
kyrkogårdsutskottet i Falkenbergs pastorat, där utskottet föreslår att de 
lokala ordningsföreskrifterna i Falkenbergs kommun ska ändras så att 
hundar tillåts vistas kopplade på samtliga kyrkogårdar inom pastoratets 
förvaltningsområde.

Motivering av beslut
I Falkenbergs kommun är det enbart Falkenbergs pastorat som ombesörjer 
begravningsplatser, varför kommunstyrelseförvaltningen inte ser anledning 
att lägga sig i vilka bestämmelser som ska gälla avseende hundar på 
begravningsplatser. Med anledning av att hundars vistelse på 
begravningsplatser hanteras i de lokala ordningsföreskrifterna föreslås 
därmed att kommunfullmäktige beslutar genomföra den ändring som 
kyrkogårdsutskottet föreslår. 

Därmed blir den nya skrivningen i § 18 lokala ordningsföreskrifter följande:

”Hund får inte medföras eller vistas:
a) på allmän försäljningsplats medan torghandel pågår,
b) på allmän lekplats,
c) på de badstränder och badplatser med intilliggande sanddyner, som 

angivits i bilaga 3, under tiden 15 maj-15 september med undantag för i 
särskilt skyltade hundbadzoner.

Hundar skall hållas kopplade inom följande områden:

1) på allmän idrottsplats,
2) på begravningsplatser och på allmän plantering omkring kyrka eller 

skola,
3) vid nysatt eller nyplanterat allmänt område, där anslag tillkännager 

förbud att beträda området,
4) i elljusspåren i Skogstorp, Slöinge, Vinberg, Ljungby, Vessigebro, 

Ullared, Älvsered, Långås och Ätran samt på Vallarna och Slätten,
5) I de särskilda hundbadzoner på stränderna, där hundar tillåts vistas under 

tiden 15 maj-15 september,
6) inom park eller plantering under tiden 1 april-15 oktober…”
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Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Lokal ordningsföreskrift § 18
Begäran om ändring i ordningsföreskrifterna i Hylte och Falkenbergs 
kommun, Svenska kyrkan 2019-05-20
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§ 196

Årsredovisningar för 2018 gällande Stiftelsen 
Rörbeckska donationen, Stiftelsen Heljasfonden och 
Stiftelsen Lennart Karlssons Minnesfond., KS 2019/238
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna årsredovisningarna för år 2018 gällande Stiftelsen 
Rörbeckska donationen, Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen Lennart 
Karlssons Minnesfond. 

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har överlämnat 
årsredovisningar för år 2018 gällande Stiftelsen Rörbeckska donationen, 
Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen Lennart Karlssons Minnesfond. Enligt 
bestämmelserna är det den ordinarie styrelsen som ska underteckna 
årsredovisningen, ej ersättare.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att årsredovisningarna för år 2018 
godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-13
Årsredovisning för räkenskapsåret 2018 för Stiftelsen Rörbeckska 
donationen, Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen Lennart Karlsson.
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§ 197

Årsredovisning för 2018 gällande stiftelsen John 
Johanssons donationsfond, KS 2019/261
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna årsbokslut för år 2018 för stiftelsen John Johanssons 
donationsfond. 

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen överlämnar årsbokslutet samt bilagor för 
godkännande. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att årsbokslutet för år 2018 samt 
bilagor godkänns.

Ekonomi
Föreslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-24
Årsbokslut inklusive bilagor för stiftelsen John Johansson donationsfond 
Socialnämndens arbetsutskott 2019-06-04, § 55
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§ 198

Räkenskapssammanställning för 2018 för stiftelser 
understigande 1,5 mkr., KS 2019/239
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna räkenskapssammanställning för år 2018 för nedanstående 
stiftelser.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen överlämnar 
räkenskapssammanställning samt bilagor för godkännande, gällande 
nedanstående stiftelser där kommunstyrelsen är styrelse/förvaltare, stiftelser 
tillgångar som understiger 1,5 mkr.

- Per Svensson donation 1
- Per Svensson donation 2
- Stiftelsen Sofia Haags donationsfond
- Stiftelsen Britta Gröndells fond
- Stiftelsen Falkenbergs Skolfond
- Stiftelsen Sonja och Nils Wikströms stipendiefond

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att räkenskapssammanställning samt 
bilagor för år 2018 godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-17
Räkenskapssammanställning för bokslutsåret 2018 inklusive bilagor för 
ovannämnda stiftelser. 
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§ 199

Remiss - Förslag till Boverkets föreskrifter och 
allmänna råd om detaljplan med planbeskrivning, KS 
2019/196
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelserna och svarsfilen till Boverket som 
Falkenbergs kommuns svar på remisserna.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Boverkets 
remiss med förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna råd om 
detaljplan med planbeskrivning. Falkenbergs kommun har också beretts 
möjlighet att yttra sig över Boverkets remiss med promemoria om 
förutsättningarna för hur uppgifterna i detaljplaner och planbeskrivningar 
kan tillgängligöras och behandlas digitalt. För kommunstyrelsen har 
samhällsbyggnadsavdelningen ombetts att yttra sig över remisserna.

Förslaget till Boverkets föreskrifter och allmänna råd om detaljplan med 
planbeskrivning innebär en hel del förändringar i arbetsätt men även när det 
gäller program att göra detaljplanerna i. Det finns risk att kommunen kan 
behöva köpa nya program eller byta leverantör vilket kan komma att bli 
kostsamt. Mycket fokus ligger på den digitala informationen och frågan är 
om det är det som ska styra hur vi tar fram detaljplaner. 
Samhällsbyggnadsavdelningen låter meddela att förslaget inte känns helt 
färdigt och att det därför ska avstyrkas.

I promemorian beskrivs att Boverket anser att villkoren för hur den digitala 
informationen i detaljplaner och planbeskrivningar ska överföras bör styras i 
Lantmäteriets specifikationer för tillgängliggörande av geografisk 
information kopplat till den nationella plattformen för geodata. 
Konsekvenserna av detta är svåra att bedöma men troligen hamnar en stor 
del av kostnaderna på den kommunala sektorn, exempelvis för en eventuell 
teknikomställning. Den största nyttan bedöms vara en enhetlig och digital 
samhällsbyggnadsprocess. Samhällsbyggnadsavdelningen bedömer att det 
saknas djupare resonemang kring de författningstekniska lösningarna och att 
detta behöver utvecklas.
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Samhällsbyggnadsavdelningen är generellt positiv till en ökad digitalisering 
men bedömer samtidigt att viss försiktighet bör råda eftersom 
konsekvenserna är svåra att bedöma i nuläget. Det är därför av stor vikt att 
det tas fram en heltäckande konsekvensutredning som grundligt belyser 
effekterna av förändringen. 

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen har sammanställt synpunkterna i två 
tjänsteskrivelser och en svarsfil, daterade 2019-05-28, vilka föreslås 
översändas till Boverket som Falkenbergs kommuns svar på remisserna. 

Ekonomi
De åtgärder som presenteras i förslaget och promemorian bedöms sannolikt 
påverka den kommunala ekonomin men det är i nuläget svårt att bedöma i 
vilken omfattning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Svarsfil till Boverket från Falkenbergs kommun, 2019-05-28
Tjänsteskrivelse, Remiss – Förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna 
råd för detaljplan och planbeskrivning, 2019-05-28
Tjänsteskrivelse, Remiss – Promemoria om förutsättningarna för hur 
uppgifterna i detaljplaner och planbeskrivningar kan tillgängliggöras och 
behandlas digitalt, 2019-05-28
Boverket, Förslag till Boverkets föreskrifter och allmänna råd för detaljplan 
och planbeskrivning, 2019-04-10
Boverket, Konsekvensutredning Boverkets föreskrifter och allmänna råd för 
detaljplan och planbeskrivning, 2019-04-10
Boverket, Promemoria om förutsättningarna för hur uppgifterna i 
detaljplaner och planbeskrivningar kan tillgängliggöras och behandlas 
digitalt, 2019-05-02
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§ 200

Remiss - Inbjudan till samråd nationell plan för 
omprövning av vattenkraft, KS 2019/230
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Havs- och vattenmyndigheten som 
Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att svara på remiss från Havs- 
och vattenmyndigheten. Förslaget till nationell plan för omprövning av 
vattenkraften anger en nationell helhetssyn i fråga om att 
vattenverksamheter för produktion av vattenkraftsel ska förses med moderna 
miljövillkor på ett samordnat sätt med största möjliga nytta för vattenmiljön 
och för nationell effektiv tillgång till vattenkraftsel. Planen lägger grunden 
för ett systematiskt arbetssätt för att uppnå målet om största möjliga 
vattenmiljönytta samtidigt som en nationell effektiv tillgång till 
vattenkraftsel bibehålls.

Motivering av beslut
Ätrans höga naturvärden och stora betydelse för bestånden av Ätrans unika 
laxstam, ål, havsnejonöga och flodpärlmussla gör att Ätrans 
avrinningsområde bör sättas i en tidigare prövningsgrupp än den som planen 
föreslår (2028-2029). Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att 
tjänsteskrivelsen daterad 2019-05-31, översänds till Havs- och 
vattenmyndigheten som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-31
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-31
Förslag till nationell plan för omprövning av vattenkraft
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§ 201

Remiss - Energi- och klimatstrategi för Hallands län, 
KS 2019/160
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse som 
kommunorganisationens samlade remissvar på Länsstyrelsen i Hallands 
läns energi-och klimatstrategi. 

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har erbjudits möjligheten att yttra sig över 
Länsstyrelsen i Hallands läns energi- och klimatstrategi. Länsstyrelsen har 
från regeringen fått uppdraget att leda och samordna arbetet med att ta fram 
en ny långsiktig regional energi- och klimatstrategi för Halland i dialog med 
andra aktörer i länet. Strategin tar utgångspunkt i de internationella och 
nationella överenskommelser som tagits de senare åren; agenda 2030, 
parisavtalet samt det nationella klimatpolitiska ramverket med tillhörande 
målsättningar. 

Arbetet med strategin påbörjades 2017. Då togs ett förslag kring 
insatsområden och översiktligt innehåll fram och dialogades i länets 
referensgrupp kring miljö-, energi- och klimatarbete. I MEK-rådet, som 
referensgruppen kallas finns representanter från bland annat länets 
kommuner, Region Halland, statliga myndigheter, näringsliv och akademi.

Hösten 2018 genomfördes ytterligare dialogmöten kring transporter, 
konsumtion, energi och jordbruk. Dessa områden sammanfaller med de fyra 
nyckelutmaningar (fossilfria och effektiva transporter, resurseffektiva och 
fossilfria energisystem, klimatsmarta livsmedel och hållbar konsumtion och 
produktion) som lyfts fram i strategin.

Efter en bred remiss ska den slutliga energi- och klimatstrategin fastställas i 
oktober 2019. Därefter har Länsstyrelsen för avsikt att, i samverkan med 
länets aktörer, arbeta vidare med framtagande av handlingsplaner och 
åtgärdsarbete kring strategins förverkligande, liksom med uppföljning av 
antagna energi- och klimatmål. I Falkenbergs kommuns remissvar har 
servicenämnden, Kultur- fritid och tekniknämnden, planenheten på 
kommunstyrelseförvaltningen, kommunens energi-och klimatrådgivare 
bidragit med synpunkter. Vidare har utvecklingsavdelningen haft en dialog 
om förslaget till energi-och klimatstrategi och kommunens remissvar med 
näringslivsavdelningen på kommunstyrelseförvaltningen. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att tjänsteskrivelsen ska översändas 
till Länsstyrelsen som Falkenbergs kommuns svar på remissen.
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Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-28
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-28
Yttrande servicenämnden, 2019-04-25
Yttrande kultur-, fritids- och tekniknämnd, 2019-05-16
Yttrande samhällsbyggnadsavdelningen, 2019-05-07
Yttrande energi- och klimatrådgivare, 2019-05-23
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§ 202

Remiss - Utkast till lagrådsremiss 
Ungdomsövervakning, KS 2019/202
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen till Justitiedepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att yttra sig över 
Justitiedepartementets utkast till lagrådsremiss Ungdomsövervakning. Bland 
annat föreslås i utkastet att det införs en ny påföljd för unga lagöverträdare i 
form av ungdomsövervakning. Påföljden ska tillämpas i fall där varken 
ungdomsvård eller ungdomstjänst utgör en tillräckligt ingripande 
straffrättslig reaktion med hänsyn till brottslighetens straffvärde, art och den 
unges tidigare brottslighet. Rätten ska få bestämma tiden för 
ungdomsövervakning till lägst sex månader och högst ett år. Den som döms 
till ungdomsövervakning ska medverka i en verkställighetsplanering som 
ska mynna ut i en individuellt utformad verkställighetsplan. Om den dömde 
ej medverkar till detta ska Kriminalvården begära hjälp av 
Polismyndigheten för att hämta vederbörande. Lagändringarna föreslås träda 
i kraft 2020-07-01.

För kommunstyrelsen har barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden 
beretts möjlighet att yttra sig över remissen. Barn- och utbildningsnämnden 
har inga synpunkter på remissens förslag, men menar att möjligheten till en 
ny påföljd i påföljdssystemet för unga lagöverträdare i form av 
ungdomsövervakning skulle ytterligare förstärka den dömdes rätt till och 
möjligheter att fullfölja sin utbildning. 

Socialnämnden anser bland annat att socialtjänstens medverkan i planering 
och verkställighet av ungdomsövervakning behöver förtydligas i de fall det 
ej föreligger behov av vård och stöd för den unge som dömts. Skyldigheten 
för socialtjänsten att utse en särskild handläggare skulle kunna begränsas till 
de fall där det faktiskt föreligger ett behov av vård och stöd. Insatser enligt 
socialtjänstlagen bygger på frivillighet, varför det är erforderligt att den 
unges egen inställning till påföljden inhämtas och beaktas inför 
påföljdsvalet, på samma sätt som vid ungdomsvård. Ett annat alternativ som 
socialnämnden lyfter i sitt remissvar är att ungdomsvård utifrån kontrakt 
kombineras med ungdomsövervakningens obligatoriska inslag, i de fall det 
behövs en högre ingripandegrad. Vidare anser socialnämnden att den unge 
alltid ska erbjudas samordnad individuell planering (SIP) vid 
verkställighetsplanering och vid verkställighetens avslutande.
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Motivering av beslut
Utifrån barn- och utbildningsnämndens och socialnämndens yttrande över 
remissens förslag har kommunstyrelseförvaltningen sammanställt 
synpunkterna i en tjänsteskrivelse, daterad 2019-06-04, vilken föreslås 
översändas till Justitiedepartementet som Falkenbergs kommuns svar på 
remissen.

Ekonomi
Lagförslagen som presenteras i remissen är förenat med kostnader för 
kommunen i form av att socialnämnden blir skyldig att tillhandahålla 
resurser i form av handläggare som medverkar i verkställighetsplaneringen 
för påföljden ungdomsövervakning. Någon uppskattning av de kostnader 
som detta skulle medföra har ej utretts närmre. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-06-04
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-06-04
Barn- och utbildningsnämnden 2019-05-23, § 72
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-05-07
Socialnämnden, yttrande genom delegation, 2019-05-29
Justitiedepartementet, Utkast till lagrådsremiss Ungdomsövervakning, 
2019-04-16
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§ 203

Förtydligande av kommunstyrelsens och kultur- fritids- 
och tekniknämndens reglementen avseende 
kollektivtrafik, KS 2019/267
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Förtydliga kommunstyrelsens reglemente § 3 punkt 17 med texten 
”inklusive kollektivtrafik” så att punkten får följande lydelse: ”leda, 
samordna och utveckla kommunens övergripande strategiska arbete med 
samhällsplanering och översiktsplan samt planering av transport- och 
infrastrukturarbete, inklusive kollektivtrafik, och va- infrastruktur”

2. Under förutsättning av att kultur-, fritids- och tekniknämnden fattar ett 
likalydande beslut angående nämndens reglemente, förtydliga kultur-, 
fritids- och tekniknämndens reglemente § 1, stycke 2, punkt 8 med texten 
”operativa” så att punkten får följande lydelse: ”ansvara för operativa frågor 
rörande kollektivtrafik”.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen och kultur-, fritids- och teknikförvaltningen 
har uppmärksammat att det i de nuvarande reglementen inte tillräckligt 
tydligt framgår vilken nämnd som ansvarar för strategiska respektive 
operativa frågor kring kollektivtrafiken. Detta medför att det i olika 
situationer råder osäkerhet om vilken nämnd som ska handlägga ärenden om 
kollektivtrafik. Mot bakgrund av detta är det angeläget att reglementena 
förtydligas.

Motivering av beslut
I nuvarande reglemente för kommunstyrelsen anges att det är 
kommunstyrelsen som ansvarar för att leda, samordna och utveckla 
kommunens övergripande strategiska arbete med bl.a. transport- och 
infrastrukturarbete. Mot bakgrund av kommunstyrelsens befintliga ansvar 
för strategiska frågor, måste det anses som lämpligt att förtydliga att detta 
strategiska ansvar även omfattar strategiska frågor om kollektivtrafik. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsens 
reglemente § 3 punkt 17 kompletteras med ”inklusive kollektivtrafik” och 
därmed få lydelsen: ”leda, samordna och utveckla kommunens övergripande 
strategiska arbete med samhällsplanering och översiktsplan samt planering 
av transport- och infrastrukturarbete, inklusive kollektivtrafik, och va- 
infrastruktur”

Av kultur-, fritids- och tekniknämndens reglemente framgår att nämnden har 
ansvar för frågor rörande kollektivtrafik. För att tydliggöra att detta inte 
omfattar strategiska frågor utan enbart operativa frågor föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kultur-, fritids- och tekniknämndens 
reglemente § 1 stycke 2 punkt 8 kompletteras med ”operativa” och därmed 
får lydelsen: ”ansvara för operativa frågor rörande kollektivtrafik”
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Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
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§ 204

Förtydligande av miljö- och hälsoskyddsnämndens 
och socialnämndens reglementen angående 
tobakslagen, KS 2019/269
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Under förutsättning av att miljö- och hälsoskyddsnämnden fattar ett 
likalydande beslut angående nämndens reglemente, ändra miljö- och 
hälsoskyddsnämndens reglemente § 1, under rubriken ”Tillsyn och 
kontroll”, punkt 6, genom att ta bort texten ”att vara tillsynsmyndighet 
för de delar av tobakslagen där statens folkhälsoinstitut svarar för den 
centrala tillsynen och där kommunens uppgifter ej ligger på 
socialnämnden” och istället skriva in texten ”utöva den tillsyn som 
kommunen, enligt tobakslagen (2018:2088), ansvarar för och som avser 
rökfria miljöer”.

2. Under förutsättning av att socialnämnden fattar ett likalydande beslut 
angående nämndens reglemente, ändra socialnämndens reglemente § 1, 
punkt 8 och 9, genom att ta bort texterna ”ansvara för kommunens 
uppgifter ifråga om tillsyn över försäljningsställen och anmälningsplikt 
enligt tobakslagen (1993:581)” och ”ansvar för kommunens uppgifter 
enligt lag om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare” samt 
istället skriva in texten ”ansvara för kommunens uppgifter enligt 
tobakslagen (2018:2088) med undantag för miljö- och 
hälsoskyddsnämndens ansvar för tillsynen över rökfria miljöer”.

Beskrivning av ärendet
Tobakslagen (1993:581) och lagen (2017:425) om elektroniska cigaretter 
och påfyllningsbehållare har under 2019 ersatts av lag (2018:2088) om 
tobak och liknande produkter. Lagens olika delar har börjat gälla vid olika 
tidpunkter och fr.o.m. 1 juli 2019 gäller lagen i sin helhet. Då lagen har en 
annorlunda utformning behöver berörda nämnders reglementen anpassas till 
lagen. 

Motivering av beslut
Det huvudsakliga ansvaret för kommunens uppgifter beträffande tobak och 
elektroniska cigaretter m.m. finns idag hos socialnämnden. Däremot har 
miljö- och hälsoskyddsnämnden haft ett ansvar enligt tobakslagen, dock i 
mer begränsad omfattning. Med anledning av att lag om tobak och liknande 
produkter börjar gälla den 1 juli och att vissa förändringar gjorts, jämfört 
med vad som tidigare gällde, behöver nämndernas reglementen anpassas 
utifrån den nya lagstiftningen. Kommunens uppgifter enligt den nya lagen är 
snarlik de uppgifter som socialnämnden har ansvaret för enligt 
alkohollagen, varför det måste anses lämpligt att ansvaret för 
tillståndsprövning, anmälningsplikt och tillsyn m.m., enligt lag om tobak 
och liknande, åvilar socialnämnden i huvudsak. Däremot harmonierar 
tillsynen över rökfria miljöer mer med miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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övriga uppdrag, varför denna del bör överlämnas till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden och därmed undantas från socialnämndens ansvar.  

Kommunstyrelseförvaltningen har, tillsammans med miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen och socialförvaltningen, gått igenom vilka 
förändringar i reglementena som skulle behövas med hänsyn till den 
ändrade lagstiftningen. Mot bakgrund av detta föreslås kommunstyrelsens 
arbetsutskott besluta enligt ovanstående förslag. 

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
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§ 205

Uppföljning av motioner 2019, KS 2019/265
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att rapport över ej redovisade motioner har 
upprättats.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten vid administrativa avdelningen på 
kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över de motioner 
som ej beslutats i kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen ska, enligt 
kommunfullmäktiges arbetsordning, två gånger per år (juni och december) 
redogöra för de motioner som ännu inte beslutats om i kommunfullmäktige. 
För närvarande handläggs 28 motioner.

Rapporten visar motionerna i den ordning de inkommit och anmälts till 
kommunfullmäktige. En kommentar längst ut till höger i rapporten visar 
vilken avdelning/nämnd som ansvarar för handläggningen av motionen. Det 
bifogas även en förteckning gällande de motioner som redovisats för 
kommunfullmäktige hittills under 2019. Tio motioner har presenterats för 
beslut i kommunfullmäktige under 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Rapport ej redovisade motioner juni 2019
Förteckning över redovisade motioner juni 2019
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§ 206

Uppföljning av medborgarförslag 2019, KS 2019/266
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anteckna till protokollet att rapport över ej redovisade medborgarförslag 
har upprättats.

Beskrivning av ärendet
Kanslienheten vid administrativa avdelningen på 
kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över de 
medborgarförslag som ej beslutats i kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen 
ska, enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, två gånger per år (juni och 
december) redogöra för de medborgarförslag som ännu inte beslutats om i 
kommunfullmäktige. För närvarande handläggs 27 medborgarförslag.

Rapporten visar medborgarförslagen i den ordning de inkommit och anmälts 
till kommunfullmäktige. En kommentar längst ut till höger i rapporten visar 
vilken avdelning/nämnd som ansvarar för handläggningen av 
medborgarförslaget. Det bifogas även en förteckning gällande de 
medborgarförslag som redovisats för kommunfullmäktige hittills under 
2019. 10 medborgarförslag har redovisats 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-27
Rapport ej redovisade medborgarförslag juni 2019
Förteckning över redovisade medborgarförslag juni 2019
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§ 207

Motion - Familjecentral på Sloalyckan, KS 2017/507
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse motionen behandlad då det ligger ett uppdrag hos barn- och 
utbildningsnämnden och socialnämnden att utreda vidare förutsättningar 
för ett communitycenter där familjecentral är en del i ett sådant center.

Beskrivning av ärendet
Per Sjövall (V) och Mikael Hallberg (V) inkom med en motion om att en 
familjecentral ska etableras i Sloalyckan. Motionärerna skriver att ju tidigare 
samhället erbjuder stöd och hjälp till barn och deras vårdnadshavare som 
behöver stöd desto större chans att dessa barn klarar vardagen och livet i 
stort. Tidiga insatser kan också förbättra hälsa och den psykiska 
utvecklingen. Det är viktigt att tidigt fånga upp barn och familjer som 
behöver professionellt stöd men också familjer som befinner sig i riskzonen. 
Motionären skriver också att på en familjecentral bedrivs verksamhet som är 
hälsofrämjande, tidigt förebyggande och stödjande. Verksamheter som kan 
finnas på familjecentralen är mödrahälsovård, barnhälsovård, öppen 
förskola och förebyggande socialtjänst.

En familjecentral har som syfte att rikta sig mot föräldrar och barn, vilket är 
positivt i sig. Både socialnämnden samt barn och utbildningsnämnden 
ställer sig positiva till att etablera en familjecentral i området men att det 
behöver utredas ytterligare kring såväl kostnader som lokalisering. 

Motivering av beslut
I en tidigare motion gällande etablering av familjecentral i centrala 
Falkenberg beslutade kommunfullmäktige att ge i uppdrag att utreda vidare 
förutsättningar för ett communitycenter där familjecentral kan vara en del i 
ett sådant center. För att inte arbeta i parallella spår bör även denna motion 
avvakta på att en sådan utredning presenteras. Därmed anses motionen 
behandlad.

Ekonomi
Vilka ekonomiska konsekvenser ett communitycenter får bör utredningen 
visa. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-20
Motion, 2017-10-31
Utvecklingsavdelningen, yttrande 2019-05-20
Socialnämnden, yttrande 2018-02-21 
Barn och utbildningsnämnden, yttrande 2018-01-24
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§ 208

Motion - Ingen kan göra allt, alla kan göra något: 
Kombinationsodling på arrenderad kommunal mark, 
KS 2018/471
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram riktlinjer för arrendeavtal 
gällande kommunal mark med syfte att säkra hållbart marknyttjande 
som gynnar biologisk mångfald i enlighet med motionärens intentioner.

2. Därmed anse motionen vara behandlad.

Beskrivning av ärendet
Jan Dickens (S) har inkommit med en motion om att främja vilda bin på 
kommunal mark för effektiv pollinering och bevarande av arterna. I 
motionen föreslås att kommunen träffar överenskommelse med de 
jordbrukare som arrenderar kommunal mark om att lämplig 
kombinationsodling för att gynna vilda bin. Det konkreta förslaget i 
motionen är att kommunstyrelsen får i uppdrag att senast våren 2019 
redovisa hur sådana överenskommelser kan träffas med de som arrenderar 
kommunal mark. 

Mark- och expolateringsenheten har fått motionen för yttrande. De uppger 
att större delen av kommunens markreserv upplåts för jordbruksändamål 
genom ett gratis nyttjanderättsavtal. Dessa avtal har kort uppsägningstid för 
att kommunen snabbt ska få tillgång till marken när den behöver tas i 
anspråk. De markområden som har längre framförhållning kan upplåtas med 
jordbruksarrende på ett år i taget. På grund av korta avtalsperioder ser Mark- 
och exploateringsenheten inga möjligheter till att ställa krav på 
kombinationsåtgärder.

Kommunekologen uttalar i sitt yttrande vikten och det ekonomiska värdet 
av ekosystemtjänsten som pollinering står för människans välmående, 
välfärd och livskvalitet. Att möjliggöra och förbättra livsmiljöerna för 
pollinerande insekter både i den dagliga skötseln och vara en del av 
kommunens långsiktiga strategiska arbete med grönstruktur och översiktliga 
planering. Det är också viktigt att gröna stråk bevaras och knyts samman 
och inte fragmenteras. Att arbeta med naturliga strukturer är både viktigare 
och mer kostnadseffektivt än att använda konstgjorda. Viktigt är därför att 
naturliga strukturer som gynnar bin och humlor, såsom miljöer med 
sandmarker och miljöer med hög artrikedom för nektar och pollen bevaras 
och inte exploateras. Kommunekologen menar att det är önskvärt att dialog 
förs med arrendatorerna för att knyta samman eventuella åtgärder på den 
kommunalt ägda jordbruksmarken med lämpliga EU-stöd för lantbruket och 
därmed få möjlighet till optimal effekt till minimal kostnad för arrendatorn.  
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Miljöersättningarna är emellertid i dagsläget (det pågår ett reformarbete 
kring EU-stöden) femåriga åtaganden för lantbrukarna och bedöms därmed 
svåra knyta samman med kommunens kortare nyttjanderättsavtal och 
ettåriga jordbruksarrenden. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intentioner om att den 
biologiska mångfalden generellt och pollinering i synnerhet behöver stärkas 
och föreslår därför att det tas fram riktlinjer för arrendeavtal gällande 
kommunal mark med syfte att säkra ett hållbart marknyttjande som gynnar 
biologisk mångfald och pollinerande insekter och som ligger i linje med 
kommunens mål om att bli ett föredöme inom hållbarhet. Då kan 
kommunen redan innan avtalen skrivs reglera och ställa krav på skötseln 
och brukandet av marken. Det skulle till exempel kunna innebära att ett 
brukande utan bekämpningsmedel ges förtur till arrende, att arrendatorer 
åtar sig att sköta småbiotoper, att värdefull betesmarks endast betas under 
vegetationsperioden eller att gödsling och tillskottsutfodring inte tillåts eller 
markanvändningen på annat sätt styrs utifrån särskilda naturvärden och 
biologisk mångfald. 

Med riktlinjerna som kommunstyrelseförvaltningen föreslår kan 
nyttjandeavtal och jordbruksarrendena knytas an till övrigt strategiskt och 
långsiktigt arbete som sker i kommunen för att säkra grönstrukturer och 
stärka den biologiska mångfalden, både i den översiktliga 
samhällsplaneringen och i förvaltningen och av grönytor, kust och 
naturmark skötselplan 

Ekonomi
Beslutet innebär i sig inte någon påverkan på kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Motionen 2018-08-31
Yttrande från Mark och exploatering 2018-12-14
Yttrande från kommunekolog 2019-01-21

Yrkande
Jan Dickens (S) yrkar, med instämmande av Marcus Dufwa (S), att 
motionen ska anses behandlad, istället för att avslås.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på hållbarhetsutskottets förslag mot Jan 
Dickens (S) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Jan Dickens (S) med fleras yrkande.
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§ 209

Medborgarförslag - Bastu på Bacchusområdet, KS 
2018/536
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget då det för närvarande inte finns någon 
förening som driver bastu i området.

2. Uttala en positiv inställning till privat- eller föreningsdriven 
bastuverksamhet i området.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en bastu på 
Bacchusområdet. Sökanden beskriver tacksamhet för iordningställandet av 
badplatser på grönområdet utmed Bacchus väg, men menar att en bastu 
ytterligare skulle förhöja upplevelsen av framförallt vinterbaden. Utökade 
badmöjligheter på området skulle möjliggöra hälsosamma sociala möten för 
såväl närboende som för övriga falkenbergare. Medborgarförslaget har 
lämnats till samhällsbyggnadsavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen för handläggning.

Motivering av beslut
Falkenberg har hav, strand, och bad som ett av sina starkaste varumärken. 
Badkulturen har sedan länge varit stark på västkusten med bland annat fler 
historiska kallbadhus. Äldre kallbadhus finns kvar i Malmö, Varberg, 
Lysekil m.fl. städer. Falkenberg har dock inte haft något allmänt kallbadhus 
sen badhuset vid Lövstaviken stängdes någon gång i mitten av förra seklet. 
En förening med begränsat medlemsantal driver dock sedan länge en mindre 
bastu på Skrea holme, söder om staden. 

Ett kallbadhus förutsätts i det följande vara en anläggning där man kan byta 
om och bada direkt i havet året om samt i de flesta fall även bada bastu. Viss 
form av skydd (vind, insyn) förekommer oftast. Kallbadhus kan utformas 
som en synnerligen enkel anläggning med endast bastu eller som en större 
anläggning med toaletter och duschar, i vissa fall även med personal, 
servering m.m. Kostnaden för såväl anläggning som drift skiljer sig 
naturligtvis avsevärt. Det finns exempel på kallbadhus som helt drivs i 
föreningsform (Skrea holme), som har ett begränsat kommunalt stöd 
(Lysekil) eller som medför ett omfattande samhällsengagemang (Varberg).

Intresset för bad har återkommit starkt med stort intresse för spa-besök av 
hälso- och/eller njutningsskäl. Även intresset för nya kallbadhus har 
återkommit med nybyggda bad ibland annat i Bjärred, i Göteborg, i Viken 
och i Lysekil.

I gällande detaljplan för kv. Strandbaden har byggrätt införts vilken 
möjliggör byggande av en anläggning i anslutning till badbryggans nock. 
Tanken med denna byggrätt har varit att kunna erbjuda en komplettering till 
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det utbud som nu finns inom Klitterbadets och inom Hotell Strandbadens 
badanläggningar. Förutsättningarna skulle då vara att kommunen skulle äga 
sådan anläggning men kostnaderna delas. Inget intresse för att genomföra 
sådant badhus på bryggan föreligger för närvarande.

I samband med planläggning för kv. Bacchus identifierades halvöns stora 
värden och potential som komplement till stranden. Området har på senare 
år kompletterats med fler sittplatser, badstegar m.m. Dessa är uppskattade 
och välbesökta av medborgare från alla delar av Falkenberg. En bastu i 
området, lämpligen längst ut på halvön, skulle starkt bidra till platsens 
attraktivitet och, såsom förslagsställaren skriver, möjliggöra såväl sociala 
möten som hälsoupplevelser. En bastu på fast mark skulle vidare innebära 
avsevärt mindre kostnader för såväl anläggande som drift jämfört med 
möjlig anläggning på badbryggan.

Kultur- och fritidsnämnden föreslår i sitt yttrande över medborgarförslaget 
att detta avslås. 

Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår dock att kommunen bör vara positiv 
till förslaget. Ur ett samhällsbyggnadsperspektiv är lokalisering av ett 
kallbad med bastu till detta område lämplig. Det kan samverka med övriga 
badupplevelser i närområdet (Skrea strand, Klitterbadet, m.m.) och kan 
attrahera till besök från alla stadsdelar. Utökade möjligheter till 
badupplevelser stärker vidare kommunens varumärke och attraktionskraft. 
Kommunfullmäktige föreslås dock i dagsläget avslå medborgarförslaget. 
Vidare behandling av frågan bör avvakta. Under förutsättning att allmänt 
tillgänglig förening bildas för att driva bastu vid Bacchusområdet, och att 
denna återkommer med begäran, föreslås att samhällsbyggnadsavdelningen, 
i samråd med kultur-, fritids- och tekniska förvaltningen, utreder 
förutsättningar för att åt sådan förening upplåta mark för att driva bastu 
inom aktuellt område. Omfattning samt därmed kostnader för anläggande 
bör i samband med detta utredas.

Ekonomi
En bastu i anslutning till befintliga kallbad på Bacchusområdet skulle 
medföra driftskostnader. Förutsättningen för ett genomförande är att 
samtliga driftskostnader bestrids av bildad allmän förening.

Övriga kostnader för anläggning får prövas i budgetarbetet. Kommunen 
förutsätts upplåta mark i området för anläggningen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-04-16
Medborgarförslag med rubrik Bastu på Bacchusområdet
Yttrande från Kultur- och fritidsnämnden 2018-12-11 §110

Yrkande
Anneli Andelén (C) yrkar att medborgarförslaget ska avslås eftersom det för 
närvarande inte finns någon förening som driver bastu i området, samt att 
kommunfullmäktige ska uttala en positiv inställning till privat- eller 
föreningsdriven bastuverksamhet i området.
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Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Anneli 
Andeléns (C) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Anneli Andelens (C) yrkande.
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§ 210

Medborgarförslag - Porrfri kommunal miljö, KS 2019/25
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt servicenämnden att utöka befintlig brandvägg med ett 
filter/teknisk lösning som förhindrar trafik med pornografiskt innehåll på 
kommunens nät samt att filtret anpassas så att det inom verksamheter 
med användare under 18 år inte är möjligt överhuvudtaget att komma in 
på sidor med pornografiskt innehåll.

2. Uppdra åt servicenämnden att i samband med införandet ta fram 
riktlinjer för filtret/den tekniska lösningen. 

3. Medborgarförslaget är därmed bifallet i sin helhet. 

Beskrivning av ärendet
Jonny Andersson har inkommit med ett medborgarförslag om att kommunen 
ska införa porrfilter i alla sina digitala miljöer som skola, förskola, bibliotek, 
wifi och andra offentliga miljöer samt införa porrfri policy. 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår att medborgarförslagets förslag är 
behandlat. Nämnden anser att frågan ska ligga på kommunövergripande 
nivå och inte på förvaltningsnivå, så det berör hela kommunen. Frågan 
behöver dock samverkas med berörda förvaltningar. Nämnden har under 
våren 2019 genomfört en större utvärdering beträffande kränkningar, 
trakasserier samt förekomsten av med skolan värderingar oförenligt material 
på elevernas digitala verktyg. Detta har resulterat i en åtgärdsplan i syfte att 
elevernas digitala verktyg inte används för kränkning, mobbing eller för 
hantering av skolans normer oförenligt material.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden föreslår att tillstyrka medborgarför-
slaget om att installera någon typ av porrfilter/teknisk lösning samt att införa 
en porrfri policy. 

Servicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska anses besvarat. 
Nämnden redogör för vilka skydd som finns idag för olaga intrång och 
andra hot mm samt att en utökning av brandvägg och skydd skulle innebära 
en kostnadsökning som fastställs genom upphandling. 

Motivering av beslut
I samband med behandling av en motion ”En kontrollerad och 
värdegrundssäker IT-miljö” förordade barn- och utbildningsnämnden att det 
införs någon form av filter skyndsamt men hänsköt frågan om filtrering av 
kommunala nät till kommunstyrelsen. Mot bakgrund av detta har 
kommunstyrelseförvaltningen inhämtat yttrande från serviceförvaltningen. 
Av den kompletterande informationen, som framtagits i samråd med IT-
avdelningen, framkommer att det, utöver befintlig brandvägg med 
tillhörande filter, finns möjlighet att utöka filtreringen. Filtreringen innebär 
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att om en användare går in på en olämplig sida så kommer en dialogruta upp 
med en text om att man nu går in på en sida vilken anses strida mot 
kommunens policy. Detta för att förhindra att även sidor som felaktigt blivit 
kategoriserade som olämpliga kan användas. Funktionen kan installeras 
direkt och medför ingen extra kostnad vid normalt användande. Funktionen 
kan även förändras så att den stänger ner sidan utan möjlighet att välja. 
Sistnämnda funktion kan anpassas till enskilda verksamheter och t o m 
individer. Inte heller denna förändring av funktionen medför någon extra 
kostnad. IT-chefen har varit i kontakt med barn- och 
utbildningsförvaltningens IT-personal som anser att detta är en bra lösning 
för deras verksamhet. 

Mot bakgrund av den kompletterande informationen från 
serviceförvaltningen föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
medborgarförslaget bifalles i sin helhet på sätt som angetts ovan. 

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-29
Medborgarförslag om porrfilter, 2019-01-11
Barn- och utbildningsnämnden 2019-04-18, 55
Barn- och utbildningsförvaltningen tjänsteskrivelse 2019-03-21
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-04-18, § 69
Servicenämnden 2019-04-27, 38
Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 2019-05-21
Kommunstyrelsens personalutskott 2019-06-04, § 19

Yrkande
Rebecka Kristensson (S), Lars Fagerström (L), Anneli Andelén (C), Ninni 
Gustavsson (M) och Göran Janko (M) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Markus Jöngren (MP) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.

Yrkande
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Markus 
Jöngrens (MP) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Markus Jöngren (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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§ 211

Medborgarförslag - Konkret åtgärdsplan för att nå 
Generationsmålet 2030, KS 2019/68
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget.

Beskrivning av ärendet
Liselotte Bergenzaun Abel har inkommit med ett medborgarförslag om att 
kommunen ska ha en konkret åtgärdsplan för att nå generationsmålet, som 
är det övergripande målet i Sveriges miljömålssystem, till 2030.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar medborgarförslaget och delar 
förslagsställarens bild av allvaret och nödvändigheten att kommun, företag, 
civilsamhälle och enskilda går från ord till handling i de utmaningar 
samhället står inför. 

Kommunsstyrelseförvaltningen anser inte att en åtgärdsplan för 
generationsmålet inom miljömålssystemet är rätt väg att gå i nuläget, dels 
för att kommunen tidigare har haft liknande dokument där effekten av 
åtgärderna både varit svåra att följa upp och åtgärder inte blivit genomförda 
alls. Istället arbetar kommunen nu för att integrera hållbarhet som en 
naturlig del av varje verksamhets kvalitetsarbete. Man håller på att 
genomföra en förenklad och förtydligad styrning, målsättning, uppföljning 
inom kommunkoncernen kopplat till kommunens politiska viljeinriktning 
och mål om att blir ett föredöme inom hållbarhet. Som verktyg använder vi 
bland annat agenda 2030 för att arbeta samlat och integrerat med de 
hållbarhetsutmaningar samhället står inför. 

Samtidigt pågår en process för att tillsammans med övriga samhällsaktörer 
hitta goda och effektiva samverkansformer som leder till åtgärder och 
samhandling för att bidra till generationsmålet i miljömålssystemet och 
agenda 2030-målen. Hur vi tillsammans formar gemensamma inriktningar, 
strategier för att tackla våra utmaningar i Falkenberg får 
samverkansprocessen utvisa.

Ekonomi
Beslutet påverkar i sig inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-16
Medborgarförslag, 2019-01-22 
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§ 212

Medborgarförslag - Skapa ny innovativ samverkan 
mellan skola och föräldrar för att nå miljömålen 2030 , 
KS 2019/67
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå medborgarförslaget då skolan enligt skollagen inte kan kräva att 
det som undervisas i skolan följs upp och praktiseras i hemmet. 

Beskrivning av ärendet
Liselotte Bergenzaun Abel har inkommit med ett medborgarförslag om att 
skapa en ny, innovativ samverkan mellan skola och föräldrar som gör 
skolan populär och attraktiv som samverkanspartner för att nå Agenda 2030 
målen. Förslagsställaren menar att skolan redan göra mycket och att 
läroplanen innehåller riktlinjer för lärande för hållbar utveckling men att det 
som barnen lär sig inte följs upp och förankras i den praktiska verkligheten i 
hemmen. Därför behöver skola och föräldrar börja samarbeta om klimatet 
för att nå uppsatta mål. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställaren bild av att skolan är en 
mycket viktig plattform för arbetet med agenda 2030 för att stärka barn och 
ungas roll och kunskap om agendan och lärande för hållbar utveckling. Det 
senare är både ett delmål i agendan (mål 4:7) där det uttrycks att senast 2030 
ska det säkerställas att ”alla studerande får de kunskaper och färdigheter 
som behövs för att främja en hållbar utveckling, bland annat genom 
utbildning för hållbar utveckling och hållbara livsstilar, mänskliga 
rättigheter, jämställdhet, främjande av en kultur av fred, icke-våld och 
globalt medborgarskap samt värdesättande av kulturell mångfald och 
kulturens bidrag till hållbar utveckling.” Detta mål och flertalet av de andra 
målen kopplar väl till läroplanens innehåll och kunskapsmål. Barn och 
ungas lärande inom hållbar utveckling är också en förutsättning för att 
Falkenberg ska kunna växa för en hållbar framtid och bli ett föredöme inom 
hållbarhet. 

Kommunstyrelseförvaltningen anser däremot inte att skolan, utöver sitt 
uppdrag om barn och ungas lärande och den samverkan med föräldrar som 
finns i enlighet med skollagen, ska starta ytterligare samverkan. Däremot 
behöver barn-och utbildningsförvaltningen säkerställa att lärande för hållbar 
utveckling tydligt finns representerad och integrerad i pedagogiken i alla 
förskolor, skolor och fritidsverksamhet samt att hur skolan arbetar med 
hållbar utveckling kommuniceras till och med föräldrar via befintliga 
kanaler och vid den samverkan som finns mellan föräldrar och pedagoger. 
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Det finns en mängd pedagogiska material och lärarhandledningar framtagna 
för att underlätta ett lärande för hållbar utveckling. Håll Sverige rents Grön 
flagg, Naturskyddsföreningens Energifallet är två exempel med bredd och 
hög kvalitet.

Agenda 2030 är allas agenda – från varje enskild medborgare, till företag, 
föreningar, till kommuner, myndigheter och regering. Samverkan och 
kunskapsuppbyggnad kring agenda 2030 krävs på många sätt och i många 
sammanhang för att skapa den omställning som krävs och tackla de 
utmaningar som finns. Kommunen arbetar för att både samverkan och 
kunskapsuppbyggnad om Agenda 2030 ska öka såväl internt i 
kommunorganisationen som i samhället i Falkenbergs kommun. 

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-05-14
Medborgarförslaget 2019-01-25
Barn och utbildningsnämnd 2019-05-23
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§ 213

Redogörelse för delegationsbeslut, KS 2019/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegationen innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-06-10
Rapport – Delegationsbeslut KS 2019-06-10
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-21
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-28
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-04
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-06-03
Kommunstyrelsens personalutskott 2019-06-04
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§ 214

Meddelanden och anmälningar, KS 2019/9
Beskrivning av ärendet
CESAK, protokoll 2019-06-03

Kommunala pensionärsrådet, protokoll 2019-05-13

Kommun- och regionledningsforum, protokoll 2019-05-22
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